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Ad. 1. 

Pan Janusz Kwiecień -  Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady                               

III nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy w Dobryszycach w dniu 9 grudnia 2014 r., przywitał 

Panią Małgorzatę Dzwonek - Wójta Gminy, Panią Marzennę Stawczyk – Sekretarz Gminy, 

Panią Małgorzatę Szewczyk – Skarbnik Gminy, Radnych Rady Gminy, sołtysów oraz osoby 

obecne na dzisiejszej sesji.  

Następnie odczytał wniosek Wójta Gminy w sprawie zwołania sesji Rady Gminy                      

( wniosek w załączeniu do protokołu ) oraz zwrócił się z zapytaniem, czy są jakieś uwagi co 

do  przedstawionego porządku. 

Do porządku obrad dzisiejszej sesji nie wniesiono żadnych uwag. 

 

Pan Janusz Kwiecień -  Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności 

stwierdził, że w III Sesji Rady Gminy uczestniczy 15 Radnych, co stanowi kworum,                   

przy którym Rada Gminy może obradować i podejmować uchwały. 

Następnie poinformował, że w dniu wczorajszym odbyło się wspólne posiedzenie 

wszystkich Komisji Rady Gminy w sprawie ustalenia stawek podatków i opłat na 2015 rok, 

któremu przewodniczył Pan Maciej Rosiński - Przewodniczący Komisji Budżetu, Rolnictwa                    

i Działalności Gospodarczej.  

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Pana Macieja Rosińskiego                                           

o przedstawienie informacji w sprawie wysokości podatków i opłat ustalonych na 

wczorajszym posiedzeniu.   

  

Ad.2. 

a)  

 

Pan Maciej Rosiński – Przewodniczący Komisji Budżetu, Rolnictwa i Działalności 

Gospodarczej poinformował, że w 2014 roku cena za 1 m
3
 wody wynosiła 2,23 zł brutto.                     

Komisje przychyliły się do propozycji podniesienia ceny wody o 3% tj. stawka za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę wyniosłaby w 2015 roku 2,13 zł za 1m
3
 + 8% VAT tj. 2,30 zł brutto                        

za 1 m
3
. 
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Pan Janusz Kwiecień – Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały                      

w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę. 

 

 

Uchwała została podjęta po przegłosowaniu – 15 głosów za 

Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

b) 

 Pan Maciej Rosiński – Przewodniczący Komisji Budżetu, Rolnictwa i Działalności 

Gospodarczej poinformował, że w 2014 roku cena za 1 m
3
 ścieków wynosiła 2,51 zł plus 

podatek VAT tj. 2,71 zł brutto. Komisje przychyliły się do propozycji podniesienia ceny                    

za ścieki o 3% tj. stawka za zbiorowe odprowadzenie ścieków wyniosłaby w 2015 roku                       

2,59 zł za 1m
3
 + 8% VAT tj. 2,80 zł brutto za 1 m

3
. Taka sama stawka została zaakceptowana 

jeśli chodzi o ścieki dowożone do oczyszczalni w Dobryszycach. 

 

Pan Janusz Kwiecień – Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały                      

w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

 

Uchwała została podjęta po przegłosowaniu – 15 głosów za 

Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

c) 

Pan Janusz Kwiecień – Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały                    

w sprawie ustalenia opłaty za ścieki dowożone do oczyszczalni ścieków w Dobryszycach 

 

Uchwała została podjęta po przegłosowaniu – 15 głosów za 

Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

d) 

 Pan Maciej Rosiński – Przewodniczący Komisji Budżetu, Rolnictwa i Działalności 

Gospodarczej poinformował, że Komisje przychyliły się do propozycji 5% podwyżki  

podatku od wszystkich środków transportowych występujących na terenie Gminy 

Dobryszyce. 
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 Pan Janusz Kwiecień – Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały                      

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

 

Uchwała została podjęta po przegłosowaniu – 15 głosów za 

Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

e) 

 Pan Maciej Rosiński – Przewodniczący Komisji Budżetu, Rolnictwa i Działalności 

Gospodarczej  poinformował, że stawka GUS odnośnie średniej ceny skupu żyta dla celów 

podatku rolnego wynosi 61,37 zł za 1 q. Natomiast Komisje ustaliły, że zostanie obniżona do 

kwoty 46,00 zł za 1 q, czyli pozostanie na poziomie tego roku.   

 

 Pan Janusz Kwiecień – Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały                      

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego  

 

Uchwała została podjęta po przegłosowaniu – 15 głosów za 

Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

f) 

 Pan Maciej Rosiński – Przewodniczący Komisji Budżetu, Rolnictwa i Działalności 

Gospodarczej  poinformował, że Komisje zaproponowały następujące stawki podatków: 

1)podatek rolny od nieruchomości pozostawianie na poziomie tego roku  w wysokości -230 zł 

2)podatek leśny 41,55 zł 

1) Od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,77 zł za 1 m kw powierzchni 

użytkowej 

b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne, retencyjne lub elektrowni wodnych – 4,58 zł 

za 1 ha powierzchni 

c) od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 0,15 zł za 1 m kw powierzchni 

użytkowej 

2) od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych – było 0,52 zł za 1m , propozycja 0,54  zł za 1m kw powierzchni użytkowej 
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b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych 

lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 17,50 zł za 1 m kw 

proponowana stawka 18,00 zł za  powierzchni użytkowej 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym – 10,80 zł za 1 m kw powierzchni użytkowej 

d) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń 

zdrowotnych – 4,70 zł za 1 m kw powierzchni użytkowej 

e) od pozostałych budynków, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 4,00 zł za 1 m kw 

powierzchni użytkowej, stawka 

3) od budowli 2% ich wartości. 

 

 Pan Janusz Kwieciweń – Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały                      

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Uchwała została podjęta po przegłosowaniu                                                                                         

– 13 głosów za, 1 głos przeciw, 1 głos wstrzymujący 

Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

g) 

 Pan Maciej Rosiński – Przewodniczący Komisji Budżetu, Rolnictwa i Działalności 

Gospodarczej  poinformował, że Komisje stanęły na stanowisku, aby przy ustaleniu opłaty za 

śmieci preferować tych mieszkańców, którzy segregują śmieci. Na posiedzeniu padły trzy 

propozycje opłaty, aby koszt wywozu śmieci zbilansował się. W 2014 roku cena za śmieci 

segregowane wynosiła 6 zł, a za śmieci zmieszane 10 zł. Komisje wypracowały stanowisko, 

aby za odpady segregowane opłata wynosiła 7,50 zł, a za odpady zmieszane – 12,50 zł.    

 

Pan Janusz Kwiecień – Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały                      

w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalania wysokości tej opłaty. 

 

Uchwała została podjęta po przegłosowaniu – 13 głosów za, 2 głosy przeciw 

Uchwała w załączeniu do protokołu. 
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Pan Janusz Kwiecień - Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 15 minut przerwy             

w obradach III nadzwyczajnej sesji Rady Gminy. 

 

 Po przerwie Pan Janusz Kwiecień - Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady III 

nadzwyczajnej sesji Rady Gminy.  

 

Ad4. 

 

 Pan Wiesław Olejnik – Radny Rady Gminy zwrócił się w sprawie, aby nowe władze 

odniosły się do budowy chodnika na ul. Szkolnej w Dobryszycach od wjazdu do internetu do 

budynku szkoły, który jest potrzebny z uwagi na zapewnienie bezpieczeństwa pieszym, jak 

również poprawienie estetyki otoczenia. 

 

 Pani Urszula Półrola – Radna Rady Gminy zwróciła się do Pani Wójt z informacją, 

że na ostatnim zebraniu sołeckim została przegłosowana budowa chodnika na ul.Kolejowej                   

w Bloku Dobryszyce. Ponadto przegłosowano założenie monitoringu i wykonanie ogrodzenia 

siłowni zewnętrznej w Bloku Dobryszyce. 

 

 Pani Dorota Ślęzak – Radna Rady Gminy zwróciła się do pani Wójt z zapytaniem                  

o to, kiedy będzie dokończone oświetlenie w Wiewiórowie na odcinku od starej szkoły, 

bowiem na zebraniu wiejskim we wrześniu br. pan Pawlikowski – wójt poprzedniej kadencji 

poinformował, że na to zadanie są przeznaczone środki, wykonany jest projekt. 

 

 Pani Małgorzata Szymonik – Radna Rady Gminy  zgłosiła sprawę konieczności 

budowy chodnika na ul. Piotrkowskiej w Bloku Dobryszyce przy drodze krajowej. Budowa 

chodnika jest zasadna z uwagi na podniesienie bezpieczeństwa pieszych, zwłaszcza dzieci. 

Ponadto zwróciła się do Pani Wójt o udzielenie informacji odnośnie kanalizacji  

 W sprawie chodnika na ul. Szkolnej w Dobryszycach głos zabrał Pan Grzegorz 

Zasempa – Radny Rady Gminy informująć, że środki na to zadanie były zabezpieczone pod 

koniec ostatniej kadencji Rady Gminy. 
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 Pani Kamila Uniszewska – Radna Rady Gminy zwróciła się do Pani Wójt                    

w następujących sprawach: 

1)W związku z trwającymi pracami na torach na parkingu przed szkołą w Bloku Dobryszyce 

został wysypany kamień, który utrudnia dowóz dzieci do szkoły. 

2)Założenie progów zwalniających na ul. Kolejowej w Bloku Dobryszyce. 

3)Wykonanie chodnika i oświetlenia na odcinku przez las od przejazdu kolejowego do drogi 

w kierunku Dobryszyc. 

 

 Pan Maciej Rosiński – Radny Rady Gminy złożył wniosek do Pani Wójt                    

o przygotowanie podsumowania działań poprzedniego wójta tj. co zostało zrealizowane, a co 

nie zostało zrealizowane, gdzie są jakieś błędy oraz jakie działania zostały już poczynione. 

Zaproponował, aby takie podsumowanie było przedstawione w połowie stycznia 2015 roku. 

Wówczas można przystąpić do zastanowienia się nad tym, co dalej realizować.    

 

 W związku z wnioskiem zgłoszonym przez Pana Macieja Rosińskiego głos zabrał                  

Pan Grzegorz Zasempa – Radny Rady Gminy proponując, aby na posiedzenie, na którym 

będzie przedstawione podsumowanie zaprosić wójta poprzedniej kadencji.    

 

 Pani Małgorzata Dzwonek – Wójt Gminy udzieliła następujących odpowiedzi na 

zgłoszone sprawy przez Radnych: 

1)Budowa chodnika na ul. Szkolnej jest zasadna i została ujęta w projekcie budżetu                           

na 2015 rok. Przy czym do analizy prawnej jest to, jak rozwiązać tę sytuację, kiedy mamy 

dwóch różnych właścicieli tej drogi. 

2) Jeżeli chodzi o budowę chodnika na ul. Kolejowej w Bloku Dobryszyce, to będzie  on 

realizowany w ramach funduszu sołeckiego w 2015 roku. To samo dotyczy realizacji                  

w 2015 roku zadań zgłoszonych w ramach funduszu sołeckiego na zebraniach wiejskich 

poszczególnych sołectw. 

3) Oświetlenie w Wiewiórowie będzie dokończone. W budżecie będzie musiało nastąpić 

przesunięcie kwoty około 4.000 zł, aby móc zakończyć to zadanie.   

4)Jeżeli chodzi o budowę chodnika na ul. Piotrowskiej jest to zasadne. Na dzień dzisiejszy  

Pani Wójt zaproponowała zorganizowanie spotkania z przedstawicielem zarządcy dróg 

krajowych, na którym zostanie omówiona możliwość realizacji tego zadania. 

5) Jeżeli chodzi o kanalizację na ul. Piotrkowskiej to jest planowana w I i II etapie, obecnie                

jest przygotowywany przetarg. W związku z tym, że jest możliwość pozyskania środków                 
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z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na to zadanie, przygotowywany jest 

również wniosek w sprawie pozyskania środków, częściowo jako dotacja oraz jako pożyczka. 

W najbliższy czwartek wniosek zostanie zawieziony do WFOŚ. 

6)Jeżeli chodzi o budowę chodnika i oświetlenie na odcinku przez las przy drodze powiatowej 

w Bloku Dobryszyce jest to decyzja, która wymaga dużych nakładów pieniężnych.                             

W związku z tym można wystosować pismo do Starostwa o zajęcie stanowiska dotyczącego 

realizacji tych zadań. 

 

 Pani Małgorzata Dzwonek – Wójt Gminy udzieliła następujących informacji 

dotyczących prowadzonych działań. Obecnie przygotowywany jest przetarg na remont 

świetlicy w Galonkach i w Zdani. Musimy wyłonić również wykonawcę zadania dotyczącego 

gospodarki azbestem. W dniu dzisiejszym wystosowano zapytania ofertowe odnośnie 

wykonania placu zabaw w szkole podstawowej w Bloku Dobryszyce w ramach programu 

„Radosna szkoła”. Termin wykonania tego zadania to 31 grudnia br. Jeżeli aura będzie 

sprzyjająca, to być może uda się zrealizować to zadanie w terminie.  

 

 W sprawie założenia progów zwalniających na ul. Kolejowej głos zabrał                               

Pan Grzegorz Zasempa – Radny Rady Gminy, który poinformował, że w tej sprawie było już 

wcześniej kierowany wniosek do Starostwa, został on negatywnie zaopiniowany z uwagi na 

to, że jest droga pomiędzy miejscowościami. 

  

 Pan Tomasz Kulka – Radny Rady Gminy zwrócił się o rozważenie sprawy 

składowania piasku przeznaczonego na zimowe utrzymanie dróg na terenie szkoły w Bloku 

Dobryszyce, ponieważ może to być niebezpieczne, gdy na terenie szkoły przebywają dzieci  

Poza tym dostęp do piasku może być utrudniony, ponieważ gdy szkoła jest nieczynna, teren 

jest zamykany. Poinformował również, że na spotkaniu strażaków OSP z wójtem poprzedniej 

kadencji strażacy zgłosili, aby środki przeznaczone w budżecie na zakup mundurów 

przesunąć na wymianę okien w remizie.  

 

 Pani Małgorzata Dzwonek – Wójt Gminy poinformowała, że strażacy zgłosili 

konieczność zabezpieczenie pianką ściany budynku OSP w Dobryszycach, aby nie uległa ona 

uszkodzeniu przez ptaki oraz wilgoć. 
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 Pani Dorota Ślęzak – Radna Rady Gminy zwróciła się w sprawie położenia przed 

zimą kostki wokół przystanku w Wiewiórowie przy drodze w kierunku Brudzic, ponieważ 

zbiera tam się woda. 

 

Ad.4. 

 

 Pani Ewa Kucharska – sołtys sołectwa Dobryszyce II zapytała czy do Urzędu Gminy 

wpłynęła informacja, że przejazd kolejowy w Bloku Dobryszyce ma być niestrzeżony. Taka 

informacja mogła wpłynąć około rok temu. W związku z tym można było podjąć działania 

dotyczące zapobieżenia powstaniu przejazdu niestrzeżonego, ponieważ jest to miejsce 

niebezpieczne z uwagi na to, że jest tam duże natężenie ruchu pojazdów i pieszych. Taka 

sytuacja miała miejsce w Kamieńsku, gdzie po wniesieniu odwołania przejazd kolejowy 

pozostał strzeżony.   

 

 Pan Grzegorz Zasempa – Radny Rady Gminy poinformował, że pełniąc funkcję 

Przewodniczącego Rady Gminy poprzedniej kadencji na jego ręce nie wpłynęła żadne pismo 

informujące, czy w Bloku Dobryszyce będzie przejazd kolejowy strzeżony bądź niestrzeżony. 

  

 Pan Jerzy Gal – sołtys sołectwa Bloku Dobryszyce zwrócił się w sprawie dokończenia 

remontu remizy w związku ze zbliżającymi się obchodami 100-lecia OSP w Dobryszycach, 

które odbędą się za trzy lata. 

 

 Pan Stanisław Długoszewski – sołtys sołectwa Galonki  zapytał, czy zostały już 

zakupione przystanki autobusowe, ponieważ jeden miał być przeznaczony do  Galonek. 

 

 Pani Małgorzata Szewczyk – Skarbnik Gminy poinformowała, że środki na zakup 

tych przystanków są zabezpieczone na 2015 rok.  

 

 Pani Maria Szczepocka – sołtys sołectwa Żaby zgłosiła sprawę kradzieży znaku do 

miejscowości Żaby przy drodze powiatowej. 

 

 Pan Henryk Skóra – mieszkaniec Dobryszyc zabrał głos w następujących sprawach: 

1) W związku z ustaleniem opłaty za wodę przedstawienie zaległości za wodę oraz jaki jest 

ubytek w wodzie w metrach sześciennych i ich przyczyny. Przy czym wskazał, że jedną                       
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z przyczyn to uszkodzony hydrant przy sklepie p.Kostrzewy w Dobryszycach, z którego 

wylewa się woda. 

2)Oczyszczenie rowu od posesji p.Gonera do stawu w Dobryszycach. 

3)Nie działa jedna lampa w oświetleniu solarnym obok pana Owczarka.    

4) W poprzedniej kadencji zwracał się do Radnych Rady Gminy i Wiceprzewodniczącej Rady 

Powiatu o podjęcie działań, aby przekazać drogę Dobryszyce – Rożny z powrotem 

Powiatowi. Droga ta obecnie wymaga remontu. Należy ponownie podjąć starania przez Radę 

Gminy i  Radnych Powiatowych dotyczące przekazania tej drogi Powiatowi.  

5)Poparł budowę chodnika na ul. Szkolnej w Dobryszycach. 

6)Małe wykonanie remontu gminnego ośrodka zdrowia w Dobryszycach. 

 

 Pan Romuald Efenberg – mieszkaniec Bloku Dobryszyce zabrał głos                                      

w następujących sprawach: 

1) Zakończenie sprawy budowy chodnika na ul. Wolności przy Urzędzie Gminy.  

2)Parking przed Urzędem Gminy nie został zrealizowany. W związku z tym, że w sprawie  

tego parkingu toczy się postępowanie u Wojewody zwrócił się o udzielenie informacji na 

następną sesję, na jakim etapie jest to postępowanie.  

3) Dlaczego nie ma parkingu dla pracowników z tyłu budynku Urzędu Gminy, zostały 

postawione znaki zakazu wjazdu. 

4) W związku z tym, że na remont budynku remizy w Dobryszycach wydatkowano 87.000 zł, 

czy ktoś z Zarządu OSP przez ostatnie cztery lata sprawdził na co zostały wydane te 

pieniądze, co zostało zrobione i komu ma to służyć.   

Pan Romuald Efenberg wnioskował o udzielenie na piśmie odpowiedzi na zgłoszone sprawy.  

5)Do dnia dzisiejszego nie została udzielona odpowiedź od Przewodniczącego poprzedniej 

kadencji w sprawie płacenia podatku od strzelnicy. W związku z tym zwrócił się do 

Przewodniczącego obecnej kadencji o udzielenie na piśmie odpowiedzi w tej sprawie.  

 

 Pan Grzegorz Zasempa – Radny Rady Gminy poinformował, że na wszystkie pisma 

pana Romualda Efenberga zostały udzielone odpowiedzi, w tym na pismo w sprawie podatku 

od strzelnicy. 

 

 Pan Artur Kapuściński – Radny Rady Gminy zwrócił się do pana Janusza Kwietnia – 

Przewodniczącego Rady Gminy z pytaniem, w czyim interesie było przejęcie od Powiatu 

popsutej drogi Dobryszyce – Rożny, kiedy pełnił on funkcję Radnego Rady Gminy. 
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 Pan Kazimierz Tatara -  Wiceprzewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że 

podstawą do przejęcia drogi Dobryszyce – Rożny był przepis mówiący, że drogą powiatową 

jest droga łącząca dwie gminy. Natomiast droga Dobryszyce – Rożny jest drogą wewnętrzną, 

łącząca dwie te same drogi w tej samej gminie.        

 

Ad.5.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad III nadzwyczajną Sesję Rady Gminy                                   

w dniu 9 grudnia 2014 roku zamknął Pan Janusz Kwiecień – Przewodniczący Rady Gminy. 

 

 

Protokołował:                                                                              Przewodniczył: 

Podinspektor                                                                Przewodniczący Rady Gminy                                                                                                           

ds. obsługi Rady Gminy i oświaty                                        Janusz Kwiecień  

Katarzyna Marszał                                                         


